
PROTOKÓŁ                                
z II Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 28 maja 2024  roku. 

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 28 maja 2024 r. o godz. 13.00 w sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego   
w Czarnkowie odbyła się II Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego VII kadencji, zwołana na 
podstawie art. 15 ust. 1  ustawy z dnia  5 czerwca 1998 r. o samorządzie  powiatowym. 

Sesję otworzył Pan Zbigniew Piątek – Przewodniczący Rady witając radnych, Starostę, członków 
Zarządu, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu i pracowników Starostwa Powiatowego w Czarnkowie. 
Przewodniczący Rady powitał również zaproszonych gości: Panią Bożenę Sadowską dyrektora Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, Panią Magdalenę Nowak-Jeglińską Główną Księgową Szpitala 
Powiatowego w Trzciance oraz Panią Małgorzatę Mieloch pracownika administracji.  

Przewodniczący Rady z okazji, że na dzień 27 maja przypadał Dzień Samorządu Terytorialnego 
wszystkim pracownikom, wszystkim którzy współtworzą samorząd powiatowy życzył ciągłej determinacji, 
niekończących się pomysłów oraz zaangażowania w dążeniu do wyznaczonych celów dla dobra 
społeczności lokalnej, dla dobra naszej małej ojczyzny. Osobiście życzył wszystkim dużo zdrowia, szczęścia, 
pomyślności w życiu osobistym i zadowolenia z pracy zawodowej.  

Następnie Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 radnych 
uczestniczy 20 radnych, co stanowi 95,24 % ogółu radnych, nieobecny 1 radny, a zatem Rada jest władana 
do podejmowania uchwał przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecny radny Włodzimierz 
Igansiński. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, szczegółowa lista 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad.2  

Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu.  

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do proponowanego porządku obrad. 

Zmian nie zgłoszono.  

 W związku z tym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku posiedzenia 
zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady Powiatu. 

W obecności 20 radnych ( nieobecny radny Włodzimierz Igansiński ):  

- 20 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 Porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z I Sesji z dnia 07 maja 2024 r.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu z I Sesji  
z dnia 07 maja 2024 roku, który to protokół radni otrzymali wcześniej droga elektroniczną? 

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym radni przystąpili do przyjęcia protokołu z I Sesji Rady 
Powiatu, która odbyła się w dniu 07 maja 2024 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 
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W obecności 20 radnych ( nieobecny radny Włodzimierz Ignasiński ):  

- 19 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Protokół został przyjęty. 

Ad.4  
Ocena funkcjonowania Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie za 2023 rok oraz podjęcie 
uchwały o zatwierdzeniu rocznego sprawozdania finansowego jednostki. 

Sprawozdanie o przychodach, kosztach i wyniku finansowym ZZOZ za 2023 rok, które radni otrzymali   
w materiałach na Sesję, stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 Przewodniczący Rady oddał głos Pani Dyrektor Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej   
w Czarnkowie Bożenie Sadowskiej, która w formie prezentacji multimedialnej odniosła się do 
najistotniejszych rzeczy. Prezentację rozpoczęła od krótkiej historii, od kilku słów, co miało wpływ na 
kształtowanie się Szpitala. Od 2013 roku do chwili obecnej na czarnkowski zakład zostały położone bardzo 
duże nakłady. Kształtowało się to różnie w różnych latach. W prezentacji przedstawiła zestawienie 
środków pozyskanych przez Zakład, bez udziału organu tworzącego, za okres 2013-2024. Największy 
rozkwit przypadał na okres 2018-2019 i od roku 2019 do chwili obecnej. Zakład samodzielnie pozyskał 12 
mln zł. To jest bardzo duży nakład, który poszedł na jednostkę, która wiecznie borykała się z problemami 
finansowymi, możliwością remontowania czy też możliwością udoskonalania swojej bazy, zarówno jeżeli 
chodzi o personel, jak i też jeśli chodzi o środki materialne, na których pracował personel. Pani Dyrektor   
w swojej prezentacji pokazała również środki, które ten malutki szpital 100-łóżkowy otrzymał od organu 
tworzącego, jakim jest Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki. Są dwa silne okresy, które się przewijają, to był 
okres 2016-2019 i teraz od 2021 do 2024, bo nadal trwa inwestycja. I etap to było zrobienie czegoś, co 
groziło zamknięciem Szpitala. Był to remont bloku operacyjnego i dostosowanie go do wymogów, które 
zapewniały funkcjonowanie wówczas oddziału chirurgii i oddziału położniczo-ginekologicznego. Drugi 
okres, bardzo ważny, to też i teraz w sumie najważniejszy, bo Szpital jest na etapie profilowania, co trwa 
od roku 2021, z przerwą pomiędzy pandemiami. Najważniejsze, zaczęło się w 2023 roku i ma się skończyć 
w roku 2024, jest to temat oddziału anestezjologii i intensywnej terapii, który działa tylko i wyłącznie teraz 
na potrzeby oddziału chirurgii z pododdziałem ortopedycznym i najważniejszego dziecka, które teraz się 
rozwija, jest to Zakład Opiekuńczo-Leczniczy dla osób starszych. W okresie pandemii zamknięto 
funkcjonowanie oddziału ginekologicznego, część kontraktu została przeniesiona do szpitala ościennego. 
W tych latach organ założycielski dofinansował Zakład na kwotę 9 mln 206. Razem przez 5 lat udało się na 
Zakład w Czarnkowie pozyskać środki w różnej formie, w formie dotacji, w formie rzeczowej, finansowej 
czy też indywidulanych wpłat od osób fizycznych, w wysokości 21 mln 208 tys. 297 zł. Jednym    
z największych darczyńców tego Zakładu jest Pan Paul Fries ze Szwajcarii. Na co te pieniądze poszły? 
Przede wszystkim na odnowienie bazy w środki trwałe. Przez ostatnie 5 lat odnowiono cały tabor 
samochodowy, gdyż wcześniej Zakład posiadał samochody, które miały przejechane 600-800 km, były 
rozpadające się. Na OIOM-ie był stary sprzęt, który nie spełniał większości wymogów, na pozostałych 
oddziałach był sprzęt, który pamiętał głębokie lata 60 i 70. Udało się doposażyć, wyposażyć, albo zmienić 
sprzęt na taki, który jest bezpieczny dla pacjentów, a przede wszystkim dla osób, które na tym sprzęcie 
pracują. To jest najważniejsze osiągnięcie tego Zakładu. Nadal od roku 2004 trwa inwestycja                                    
w czarnkowski Szpital, w infrastrukturę budowlaną. Pierwszym etapem był blok operacyjny, a teraz 
anestezja i ZOL. Do końca czerwca-lipca uda się całkowicie zakończyć inwestycję w ZOL i zostanie do 
zrobienia jeszcze tylko oddział internistyczny, ta jego starsza część, bo nowa została oddana w 2018 roku   
i będzie wówczas zakończony proces inwestycyjny. Wówczas będzie się myśleć o zwiększeniu strony 
przychodowej Zakładu, czyli wykorzystaniu potencjału, którym Zakład dysponuje, zarówno środków 
trwałych jak i potencjału ludzkiego, który jest najważniejszy, bo przez ostatnie 5 lat pozyskiwanie kadry 
medycznej, lekarskiej i pielęgniarskiej graniczy z cudem. Średnia wieku pielęgniarek w ZZOZ w Czarnkowie 
to jest 55-60 lat, a lekarzy to sięga nawet pod 70.  Pozyskanie młodego narybka w takim szpitalu 
powiatowym, oddalonym dość daleko od większych jednostek naprawdę graniczy z cudem. To była 
historia, teraz kilka słów o roku 2023. Ponieważ przez lata 2020- marzec 2022 Szpital był Szpitalem 
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covidowym, z małymi tylko przerwami pomiędzy jedną, a drugą falą udostępniano oddziały i poradnie 
pacjentom, w związku z tym nie wykonywano podstawowego kontraktu, tylko działano na zasadzie 
zabezpieczenia pacjentów covidowych. To było nie lada wyzwaniem. Kolejnym wyzwaniem był też wybuch 
konfliktu zbrojnego na Ukrainie. Decyzjami pewnymi, Zakład był zobligowany też do przyjęcia pacjentów  
 z Ukrainy i tutaj tez Zakład otrzymywał wsparcie różnego rodzaju, czy to od organu tworzącego, czy od 
Wojewody i mógł zabezpieczać tych pacjentów. Czarnkowski Szpital był też brany pod uwagę na 
zabezpieczenia wojskowe. W związku z tym, że Szpital był Szpitalem covidowym, nie wykonał kontraktu, 
ale musi go nadrabiać. Do odrobienia było 3,5 mln zł dlatego tez było wykonanie na poziomie 108,11%, 
wykonanie z §3b OWU to 92,51%, a powinno być min. 98%. Kontrakt nie jest zabierany, ale Szpital musi   
go odrabiać. Nadrobiono dług zdrowotny ale nie wyrobiono całego kontraktu. Odrobiono   
1 mln 968 tys. 235 zł, do odrobienia w tym roku zostało jeszcze 51% - 1 mln 818 tys. 611  zł. W 2023 roku 
dało się uzyskać częściowe finansowanie na ZOL ( 17 miejsc, w tym 4 przewlekle wentylowane ), od 1 lipca 
była to kwota 1 mln 200 tys. zł. Udało się pozyskać kontrakt z NFZ na tomografię komputerową, na 
gastroskopię, bo kolonoskopia była już wcześniej. Udało się pozyskać kontrakt na fizykoterapię, a teraz   
w maju udało się pozyskać kontrakt również na przeprowadzenie znieczuleń przy zabiegach 
endoskopowych typu gastro i kolonoskopia, dla ludzi którzy mają obniżony prób odporności, a takowy jest 
i NFZ za to płaci. Oddano piękny OAiIT. W związku z tym, po wszystkich przeliczeniach i prowizorium 
ryczałt w tym roku wzrósł o 19,06%, co jest wynikiem ciężkich negocjacji z NFZ i ówczesną jeszcze Panią 
Dyrektor Oddziału NFZ. W tym roku udało się pozyskać kontrakt na działalność fizykoterapii w zakresie 
ambulatoryjnym, pole zabezpieczenia dla chirurgii i ZOL-u, gdzie to było wymagane przy ZOL-u. Szpital 
otrzymał ogromne finansowanie, którego realizacja przypadała na rok 2023. Pani Dyrektor poinformowała 
Radę jakie inwestycje udało się zrealizować w ZZOZ w 2023 roku: 

 Dostosowanie pomieszczeń ZZOZ w Czarnkowie na potrzeby ZOL i OAiIT – kwota dotacji 
2 406 205,00 zł, wkład własny 504 992,51 zł; 

 Zakup Sprzętu medycznego celem działań naprawczych w kontekście pandemii COVID-19 i jej 
skutków zdrowotnych oraz zwiększenie odporności systemu zdrowia i dostępności do usług   
w Wlkp. – kwota dotacji 1 677 301,60 zł, wkład własny 351 982,40 zł; 

 Poprawa dostępności infrastruktury zdrowotnej poprzez zakup nowoczesnego sprzętu – kwota 
dotacji 1 731 253,65 zł, wkład własny – 352 218,60 zł; 

 Zakup aparatu diagnostycznego dla wczesnego wykrywania nowotworów – mammograf – kwota 
dotacji 650 000,00 zł, wkład własny 5 468,18 zł; 

 Zakup sprzętu medycznego – oddział chorób wewnętrznych i nefrologii – kwota dotacji 30 000,00 
zł wkład własny 65,69 zł.  

W 2023 roku bez wkładu własnego ZZOZ udało się pozyskać z Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych 
tomograf komputerowy UCT 780 za kwotę 2 699 675,17 zł; dokonano remontu pracowni na potrzeby ww. 
urządzenia za kwotę 600 000,00 zł pozyskaną z Powiatu; z Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych udało 
się pozyskać defibrylator do ZRM za kwotę 60 934,13 zł, z Ministerstwa Zdrowia otrzymano 77 930,34 zł 
na E – Gabinet POZ we Wronkach. W związku z powyższymi dotacjami czarnkowski ZZOZ otrzymał 
przeszło 10 mln dofinansowania w 2023 roku, przy udziale wkładu własnego w wysokości 1 200 tys. zł. 
Dalej Pani Dyrektor przedstawiła kształtowanie się wyniku finansowego od 2028 roku do roku 2023.    
W roku 2018  wynik finansowy wynosił (-) 2 833 650,43 zł; w roku 2019 (-) 1 098 990,96; w roku 2020   
(+) 827 254,08 zł; w roku 2021 (+) 5 370 528,84 zł; w roku 2022 (-) 3 434 749,49 zł: w roku 2023   
(-) 7 857 301,39 zł. Duży wpływ na wynik mają koszty wynagrodzeń, w roku 2022 brakowało miesięcznie 
ok. 500 tys. zł, a w roku 2023 ok. 300 tys. zł na zabezpieczenie ustawowych wymagań. Na kolejnym ze 
slajdów Pani Dyrektor przedstawiła koszty płacy zasadniczej w kolejnych latach 2021 - 2024. W 2021 roku 
na wynagrodzenia Zakład potrzebował 623 tys. zł miesięcznie, w roku 2022 już 802 tys. zł, w roku 2023  
 była to kwota 1 mln 64 tys. zł, a w roku 2024 już od lipca potrzebna będzie kwota 1 mln 351 tys. zł. 
Widząc jak to się kształtuje Pani Dyrektor rozpoczęła negocjacje ze Związkami Zawodowymi. W końcówce 
roku 2022 i do momentu lutego 2023 roku udało się zaoszczędzić 665 tys. zł na dodatkach świątecznych   
i nocnych, To było nie lada wyrzeczenie ze strony Związków Zawodowych, ponieważ negocjacje ze 
Związkami są bardzo ciężkie.  

Celem poprawy wyniku prowadzone są działania naprawcze. Działania naprawcze już realizowane: 
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1. Etapowe zmiany w dodatkach świątecznych dla pielęgniarek – zgodnie z ustawą o działalności 
leczniczej, 

2. Zmiany organizacyjne na poszczególnych komórkach  np. blok operacyjny, Izba Przyjęć, oddział 
chorób wewnętrznych i nefrologii,  

3. Zmiana Regulaminu Pracy – zgodnie z obowiązującymi przepisami, 
4. Pozyskanie kontraktu na NFZ dotyczący pracowni Tomografii Komputerowej, 
5. Zwiększenie ilości wykonywanych procedur w komórce endoskopii i usg, 
6. Przejęcie kontraktu na fizykoterapię, 
7. Uzyskanie kontraktu na NFZ dotyczący poradni nefrologicznej, 
8. Pozyskanie kontraktu na NFZ dotyczący Poradni K w Czarnkowie, 
9. Pozyskanie wstępnego kontraktu – Zakład Opiekuńczo-Leczniczy. 

Dalej Pani Dyrektor omówiła planowane działania na 2024 rok: 
1. Zwiększenie ilości łóżek ZOL do 35, 
2. Wykonywanie procedur nefrologicznych na oddziale wewnętrznym i nefrologii, oraz poradni 

nefrologicznej a także oddziale chirurgii, 
3. Zwiększenie wykonywania procedur ortopedycznych na oddziale chirurgii ogólnej   

z pododdziałem chirurgii urazowo – ortopedycznej 
4. Zwiększenie pracy bloku operacyjnego do 24 godzin (rozważana jest komercjalizacja usług   

w tym zakresie), planuje się na bloku dodatkowo wykonywanie m.in. zabiegów zaćmy. 

Szczegółowa prezentacja w formie wydruku papierowego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 Pani Dyrektor dopowiedziała, że Szpital w Czarnkowie jest w połowie drogi profilowania. Szpital 
musi jeszcze podjąć pewne inne działania, które sprofilują całkowicie ten Szpital, aby można było w takim 
stopniu zwiększyć przychody żeby zrównoważyły albo doprowadziły do zerowania wyniku finansowego.   
W związku z takim wynikiem finansowym a nie innym, też w raporcie finansowym, w którym są 
zaprezentowane wskaźniki, też wynikające z ustawy, są one bardzo negatywne. Pani Dyrektor zdaje sobie 
z tego sprawę, ale nic innego nie może być jak przyjęcie takiej, a nie innej wersji tych wskaźników, bo tak 
wynika z funkcjonowania i z danych wynikających z tego sprawozdania.   

W trakcie wypowiedzi Pani Dyrektor ZZOZ w Czarnkowie na salę przybył radny Włodzimierz Ignasiński. Od 
tego momentu w Sesji udział brało 21 radnych.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania? 

 M. in. głos zabrał radny Janusz Rajek dodając kilka słów komentarza – wynik, który jest trudny tak 
wprost do przyjęcia, taka kwota dawno nie padała na minusie i chyba jest rekordowa. Tutaj należy 
oczywiście przeanalizować być może jeszcze kolejne aspekty tego jak układać Szpital, bo koszty 
niebotycznie rosną. Okazuje się, że koszty rosną do potęgi, bo jeśli pokazujemy dwa lata wcześniej, rok 
wcześniej duży plus a za chwile ogromy minus, to jest jakaś przyczyna. Pani Dyrektor o tych przyczynach 
wspomniała, czy wykazała je, pokazując co się zadziało historycznie. Covid wyłączył Szpital z normalnego 
działania i radnego dziwi fakt, że kontrakt podpisany jako wieloletni nie został zawieszony, a uważa, że 
powinien. Bo jeżeli nakazuje się Szpitalowi inna formułę działania, inne finansowanie i za chwile, czyli za 7-
8 miesięcy wyłącza się tą sytuację i o dziwo Szpital wtedy ma pokazać wykonanie kontraktu w ciągu dwóch 
miesięcy, gdzie inne Szpitale, które nie miały covidu miały możliwość funkcjonowania w swoim zakresie. 
Jest jakaś niespójność działania czy NFZ, to nie jest widzimisię Szpitala. Na pewno to miało wpływ. Nie 
mniej jednak ta analiza przy takich wartościach musi następować. Mimo tego, że ogromne pieniądze 
zewnętrzne zostały wbudowane w Szpital, w przebudowę i profilowanie, to jednak w tej chwili, patrząc na 
wskaźniki płynności, to też wszystko się mało spina. Pani Dyrektor nie może nic robić niezgodnie        
z prawem. Normy lekarzy, pielęgniarek, to wszystko jest w kontraktach zapisane, to musi być spełnione. 
Jeżeli to się wszystko spełnia, a kontrakt mimo wypełnienia tych dyrektyw robi się minus, to coś nie gra.  

 Pani Dyrektor odpowiedziała, że na kształtowanie się tego, że musi odrobić kontrakt nie miała 
żadnego wpływu. To były ustawy wyższego rzędu. Większość procedur wykonywanych na oddziale 
chirurgii i na oddziałach internistycznych, czyli na tych najbardziej podstawowych oddziałach 
funkcjonujących w każdym szpitalu powiatowym są za nisko wyceniane, koszty nie są skorelowane   
z prawdziwymi kosztami, które rzeczywiście Szpitalowi by się należały. Np. niewydolność krążenia, 
podstawowa jednostka na oddziale internistycznym – przychód jaki Szpital uzyskuje z NFZ jest to kwota 
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7 267 zł, a taki pacjent średnio kosztuje Szpital 11 374 zł. To jest niedoszacowanie procedury na kwotę 
4 107 zł. Choroby układu oddechowego, czyli jakieś przeziębienia u starszych osób, które mogą mieć 
najróżniejszy przebieg, NFZ wycenia na 4 005 zł, a rzeczywisty koszt to 10 120 zł, czyli Szpital dokłada 
6 115 zł. To są dwie podstawowe jednostki na oddziale internistycznym. Na oddziale chirurgii np. stopa 
cukrzycowa – Szpital dostaje przychód 14 tys. 116 zł, a średni koszt to jest 24 tys. 637 zł. Na jednej 
procedurze w chirurgii Szpital musi dokładać 10 tys. 521 zł, albo tym pacjentom amputować kończyny. Tak 
są wyceniany procedury przez NFZ. Od 2 lat, po covidzie, jest obietnica aktualizacji wycen na tych dwóch 
podstawowych oddziałach w szpitalach poziomu podstawowego, jakimi są szpitale w Czarnkowie   
i w Trzciance. Nakłady na służbę zdrowia i kształtowanie tego oparte jest na PKB, tylko nie na PKB 
bieżącym, tylko na tym, który obowiązywał 2 lata wstecz. Taki jest logarytm przeliczania środków, które 
należą do NFZ, którymi on dysponuje. Gdy był covid było inne źródło finansowania. Wtedy większość 
Szpitali miała wspaniałe wyniki, było rewelacyjnie, bo te środki były bardzo dobre i wtedy było to 
wycenione adekwatnie i pracownicy mieli dodatkowe źródło i Szpital miał dodatkowe źródło za 
hospitalizację tych pacjentów covidowych. A dlaczego? Dlatego, że była obawa, że Szpitale powiatowe 
powiedzą, że nie będą się angażowały w leczenie pacjentów covidowych. Żaden szpital powiatowy nie był 
przystosowany do działania w takim a nie innym zakresie sprzętowym, ludzkim, jakimkolwiek i wtedy było 
adekwatne finansowanie.  Dlatego tak dobrze finansowały się Szpitale.  

 Radny Rajek stwierdził, że pewnie trudno o bardzo wnikliwą analizę i pewnie to na Komisji może 
będzie taka możliwość, bo ten temat ratunkowy się nie zadzieje w ciągu tzw. jednego posunięcia. Na 
pewno przed nami okres, który będzie musiał tworzyć możliwości przychodowe Szpitala. Radny rozumiał, 
że wątki intensywnej terapii, bądź nefrologia, coś w tym kierunku pomogą. Jakiś bilans musi nastąpić, 
musimy szukać miejsc przychodowych w Szpitalu, bo jednak zagrożenie jest ogromne mimo zewnętrznych 
ogromnych środków. 

 Pani Dyrektor wyjaśniła, że teraz zaczyna się etap zwiększania strony przychodowej   
z wykorzystaniem tego już potencjału, który Szpital posiada i jeszcze planuje rozszerzyć. Jednym   
z pierwszych etapów, to jest po oddaniu oddziału anestezjologii i intensywnej terapii, zwiększenie jego 
strony przychodowej poprzez wykonywanie np. zabiegów endoskopowych w znieczuleniu.  

 Radny Rajek zapytał, ile na ten moment jest łózek pracujących Na ZOL-u? 

 Pani Dyrektor odpowiedziała, że na ten moment 17. Jest już po rozmowach z NFZ, liczba łóżek 
zwiększyć ma się do 35 plus 4, ale te 4 to już nie z NFZ.  

 Starosta Bogacz zapewnił, że Zarząd wnikliwie przeanalizował sprawozdania finansowe dwóch 
szpitali powiatowych i poczyni wszelkie starania, aby sytuacja finansowa ZZOZ w Czarnkowie uległa 
poprawie. Rozmawiano z Panią Dyrektor. Jeszcze w tym roku będzie przeprowadzony w tej jednostce 
audyt i Starosta myśli, że wspólnie uda się wypracować takie rozwiązania, które sytuację finansową 
poprawią.  

 Radny Marek Tchórzka stwierdził, że brakuje w czarnkowskim Szpitalu ortopedii, takiej   
z prawdziwego zdarzenia. To co miało miejsce już kiedyś w tym Szpitalu wyraźnie pokazywało, że jest na 
to zapotrzebowanie, że tych ludzi jest naprawdę dużo, którzy chętnie korzystali z tego rodzaju usług.  

 Pani Dyrektor odpowiedziała, że na oddziale chirurgii jest 26 łóżek. W procedurach chirurgicznych 
jest ogrom procedur ortopedycznych, które są wykonywane, ale niestety Szpital w Czarnkowie nie 
dostanie kontraktu ortopedycznego, ponieważ kontrakt ortopedyczny w zakresie takim jest w Szpitalu   
w Trzciance i na ten powiat już drugiego kontraktu ortopedycznego nie może być.  Chyba, że zmienią się 
przepisy, wówczas otworzy się furtka. Póki co, to co robi się w ramach oddziału chirurgii niektóre 
procedury ortopedyczne. Pani Dyrektor potwierdziła, że jest duże zapotrzebowanie na takową działalność.  

 Głos zabrał również radny Feliks Łaszcz. Oczywiście, że ortopedia funkcjonowała, ale 
funkcjonowała ze szkodą dla czarnkowskiego Szpitala. Wystarczy popatrzeć w dane historyczne te 
finansowe. To bardzo ładnie wyglądało, że robi się ortopedię i to poważną, tylko tyle, że ortopedię robili 
lekarze z zewnątrz i Ci lekarze zabierali pieniądze z tego Szpitala. Trzeba było to jak najszybciej uciąć, uciąć 
to co się wtedy w tym szpitalu działo, a wszyscy na to zezwalali. Tak to wyglądało z tą ortopedią. Odnosząc 
się do sytuacji w Szpitalu, oczywiście trzeba zmniejszać koszty, czy analizować. Analizy były robione cały 
czas i jako radny ma nadzieję, że nowy Zarząd będzie to samo robił, bo nie ma innego wyjścia. Trzeba też 
sobie odpowiedzieć, kto w Szpitalu w Czarnkowie przynosi straty. To też musi być doprecyzowane do 



str. 6 
 

końca. Większości oddziały dziecięce, które funkcjonują na terenie powiatów, w Szpitalach powiatowych 
generalnie przynoszą straty. Trzeba powiedzieć, ze czarnkowski Szpital z tym ma również problem. Jest to 
bardzo ważny problem, czego nie ma Szpital w Trzciance. Jak ma się coś naprawić to raczej użyć trzeba 
klucza, a nie młotka. W Szpitale w Czarnkowie i w Trzciance zostały zainstalowane potężne pieniądze. Jak 
ktoś chce się spodziewać poważnego wyniku pozytywnego to musi inwestować bez względu  na to, co się 
dzieje. Powiat to robił i wiem, że dalej to będzie robił, bo nie ma innego wyjścia. Jeżeli nie będzie się 
zabezpieczać pieniędzy zewnętrznych i powiatowych i pilnować Szpitali, no to popłyniemy. To co mówił 
Starosta Bogacz, audyty są jak najbardziej wskazane, szczególnie dla poczatkujących.  

Więcej pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 W związku z tym przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie za 2023 rok. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie za 2023 rok. Zapytał, kto 
jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   3 głosy przeciwne, 

-   2 głosy wstrzymujące. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr II/8/2024  w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Zakładów 
Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie za 2023 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 

Ad.5 
Ocena sytuacji Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie w oparciu o analizę raportu                        

o sytuacji ekonomiczno-finansowej jednostki oraz podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Głos zabrała Naczelnik Wydziału Zdrowia i Współpracy Społecznej Pani Anna Bielejewska-
Bugajewska, wyjaśniając, że zgodnie z art. 53 ustawy o działalność leczniczej podmiot tworzący dla 
Szpitala, którym jest Rada Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego dokonuje oceny sytuacji ekonomiczno-
finansowej tego Szpitala. Analizowane obszary sytuacji ekonomiczno-finansowej, to obszar: zyskowności, 
płynności, efektywności oraz zadłużenia.  
Zgodnie z Raportem, poszczególne wskaźniki i przypisane im oceny punktowe dla ZZOZ w Czarnkowie za 
2023 rok wynoszą odpowiednio: 

1) wskaźniki zyskowności uzyskały ocenę 0 pkt na 15 pkt maksymalnej oceny punktowej,  
2) wskaźniki płynności uzyskały ocenę 0 pkt na 25 pkt maksymalnej oceny punktowej,  
3) wskaźniki efektywności uzyskały ocenę 10 pkt na 10 pkt maksymalnej oceny punktowej,  
4) wskaźniki zadłużenia uzyskały ocenę 8 pkt na 20 pkt maksymalnej oceny punktowej,  

Maksymalna ocena punktowa wskaźników ekonomiczno-finansowych, wynikająca z rozporządzenia 
Ministra Zdrowia z dnia 12 kwietnia 2017 r. wynosi 70.  
Łączna ocena punktowa za rok 2023 uzyskana przez Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie 
wynosi 18 punktów, co stanowi 26 % maksymalnej liczby punktów możliwych do uzyskania i stanowi 
podobny poziom z roku poprzedniego.  
Ocena wskaźników sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie 
za 2023 rok przedstawia się następująco: 

1) Wskaźniki zyskowności: 
W związku ze znaczącym pogorszeniem wyniku finansowego w roku 2023 w stosunku do roku ubiegłego 
wskaźniki zyskowności nadal nie osiągnęły oczekiwanych wartości. W roku 2023 Szpital wygenerował 
stratę. Powyższa sytuacja to efekt większego przyrostu kosztów działalności operacyjnej niż przychodów 
ze sprzedaży.  
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2) Wskaźniki płynności: 
Wskaźniki płynności również ukształtowały się poniżej oczekiwanych wartości. Wskaźnik płynności 
bieżącej wynosi 0,18 a normą wartości wskaźnika płynności bieżącej jest przedział 1,2 – 2,0. Wskaźnik 
szybkiej płynności wynosi 0,15, jego optymalna wartość powinna mieścić się w przedziale 1,0 – 1,3. 
W obszarze płynności i terminowego regulowania zobowiązań sytuacja w jednostce na koniec roku 2023 
uległa znaczącemu pogorszeniu i jest bardzo trudna. 

3) Wskaźniki efektywności: 
Wskaźnik rotacji należności w roku 2023 wyniósł 19 dni co oznacza, że przeciętny okres wpływu należności 
do jednostki następuje w ciągu 19 dni, natomiast wskaźnik rotacji zobowiązań wskazuje, że Szpital 
reguluje swoje zobowiązania w ciągu 42 dni, wydłużenie spłaty zobowiązań w stosunku do roku ubiegłego 
o 6 dni . Powyższa sytuacja potwierdza duże problemy z płynnością finansową w Szpitalu. 

4) Wskaźniki zadłużenia: 
Wskaźnik zadłużenia aktywów w roku badanym wyniósł 60% i uległ zwiększeniu w stosunku do zeszłego 
roku o 5%. Według standardów wskaźnik zadłużenia nie powinien przekroczyć 65%, zwiększenie wartości 
tego wskaźnika oznacza zwiększenie zadłużenia Szpitala. 

Prognoza oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej na rok 2024 szacuje utrzymanie oceny na 
poziomie roku bieżącego 18 pkt. Natomiast na lata 2025-2026 Szpital prognozuje poprawę oceny do 20 
pkt. W prognozowanych latach Szpital zakłada, że nie uda mu się wygenerować zysków, więc wskaźniki 
zyskowności nie osiągną oczekiwanych wartości. Na kolejne lata Szpital zakłada również brak poprawy   
w obszarze płynności. W latach 2024-2026 wskaźniki efektywności będą utrzymywały się na zbliżonym 
poziomie. Według planów Szpitala na kolejne lata poprawa ma nastąpić w obszarze zadłużenia. 

Na podstawie przeprowadzonej analizy Raportu stwierdza się, że ekonomiczno-finansowa 
sytuacja Szpitala w roku 2023 uległa zdecydowanemu pogorszeniu w obszarze wszystkich wskaźników. 
Prognoza Szpitala na lata 2024-2026 nie zakłada pozytywnych scenariuszy szczególnie jeśli chodzi   
o obszary zyskowności i płynności. Osiągnięcie ujemnego poziomu funduszu własnego w roku 2023 oraz 
duże problemy z płynnością to dwa sygnały, że Szpital potrzebuje zdecydowanych działań organizacyjno-
restrukturyzacyjnych.  
Tak ukształtowane wskaźniki, pozwalają na dokonanie ogólnej negatywnej oceny sytuacji ekonomiczno-
finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie.  
Przyczyną ujemnego wyniku finansowego jednostki jest m.in.: 

 zaniżona i niedoszacowana wysokość wyceny świadczeń przez NFZ, brak korelacji pomiędzy 
wyceną a realnym kosztem, 

 ustawowy wzrost wynagrodzenia pracowników służby zdrowia zgodnie z Ustawą oraz brak 
wystarczających rządowych środków finansowych przeznaczonych na ten cel, 

 Szpital realizował świadczenia zdrowotne związane z zapobieganiem, przeciwdziałaniem   
i zwalczaniem Covid-19, co skutkowało niewykonaniem planowanego kontraktu i koniecznością 
jego odrobienia, 

 wysoka inflacja gospodarcza oraz wzrost kosztów wszystkich usług, w tym dostawy mediów,  
 a także wzrost ceny dostaw leków.  

 niekorzystne warunki makroekonomiczne w gospodarce wywołane skutkami konfliktu 
zbrojeniowego itp. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania? 

 Radny Rajek zapytał o wysokość amortyzacji.  

  Dyrektor ZZOZ odpowiedziała, że amortyzacja stanowi 3 474 tys. zł.  

 Naczelnik Wydziału Zdrowia i Współpracy Społecznej dopowiedziała, że w uzasadnieniu do 
uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Czarnkowie za 2023 rok, którą Rada Powiatu dzisiaj podjęła, dokładnie wymieniono koszty, 
określono stratę oraz przychody, a także zobowiązania i należności. W tym uzasadnieniu ujęte są również 
koszty związane z amortyzacją. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze pytania w tym punkcie? 

 Pytań nie zgłoszono.  
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie za 2023 rok. Zapytał, kto jest 
za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 10 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   4 głosy przeciwne, 

-   7 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr II/9/2024 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Czarnkowie za 2023 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Ad.6 

Ocena funkcjonowania Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance za 2023 rok oraz podjęcie 
uchwały o zatwierdzeniu rocznego sprawozdania finansowego jednostki. 

Sprawozdanie o przychodach, kosztach i wyniku finansowym Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II   
w Trzciance za 2023 rok, które radni otrzymali w materiałach na Sesje, stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. 
 Przewodniczący Rady oddał głos Głównej Księgowej Szpitala Pani Magdalenie Nowak-Jeglińskiej, 
która w skrócie omówiła sprawozdanie finansowe Szpitala za 2023 rok. Szpital w 2023 roku realizował 
świadczenia z zakresu leczenia szpitalnego; ambulatoryjnej opieki specjalistycznej i ambulatoryjnych 
świadczeń diagnostycznych kosztochłonnych; ratownictwa medycznego; rehabilitacji leczniczej 
stacjonarnej i ambulatoryjnej; nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej oraz transportu sanitarnego   
w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej oraz uzyskiwał przychody z innej działalności, czyli m.in.   
z wynajmu pomieszczeń. Przychody w 2023 rok w Szpitalu w Trzciance wyniosły 67 509 tys. zł, natomiast 
koszty w tym samym okresie to 64 850 tys. zł. Szpital zakończył rok 2023 wynikiem finansowym dodatnim 
w wysokości 2 131 tys. zł. Amortyzacja wyniosła 3 014 tys. zł. Szpital cały czas zachowuje płynność 
finansową. Zobowiązania Szpitala na koniec grudnia 2023 wynosiły 6 603 tys. zł. Szpital nie posiadał 
żadnych zobowiązań wymagalnych. Zaznaczyć należy tutaj, że w ubiegłym roku Szpital spłacił cały kredyt 
inwestycyjny zaciągnięty w roku 2020 na realizację dużej inwestycji w Szpitalu. Spowodowane to było tym, 
że Szpital posiadał wolne środki, a koszty odsetek rosły i chciano troszeczkę zaoszczędzić. Kredyt ten miał 
być spłacony do lipca bieżącego roku. Należności powstałe na dzień 31 grudnia 2023 rok to kwota 3 640 
tys. zł. To są przede wszystkim należności z tytułu realizowanych świadczeń zdrowotnych dla pacjentów 
ubezpieczonych, czyli przychody z Narodowego Funduszu Zdrowia. W ubiegłym roku Szpital wydał   
z własnych środków na realizację zakupów inwestycyjnych oraz modernizację pomieszczeń kwotę 
493 362,02 zł. Natomiast ze środków zewnętrznych zakupiony został ambulans do Oddziału Ratownictwa 
Medycznego w Wieleniu. To była dotacja z budżetu państwa. W ubiegłym roku Szpital otrzymał również 
darowizny. Były to darowizny z Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych w postaci defibrylatora, lifepacka 
i 2 respiratorów oraz z Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy skąd otrzymano aparat do identyfikacji 
biomedycznej do pracowni mikrobiologii oraz inkubator transportowy na oddział noworodkowy. Z Urzędu 
Wojewódzkiego Szpital otrzymał kardiomonitor. Tak przedstawia się sytuacja Szpitala Powiatowego im. 
Jana Pawła II w Trzciance za 2023 rok. Wynik finansowy jest dodatni ale też Raport finansowy, do którego 
Szpital był zobligowany sporządzić na podstawie art. 53 ustawy o działalności leczniczej, został 
sporządzony z daleko idącą ostrożnością. W związku z niepokojącą sytuacją jaka cały czas panuje   
w ochronie zdrowia, z niepewnością finansową przede wszystkim, ten Raport został sporządzony też na 
podstawie danych z 2023 roku, jednak zakładane są wyniki finansowe w latach kolejnych ujemne, bo tak 
naprawdę nigdy nie wiadomo co nas czeka.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania? 

 Głos zabrał m.in. Janusz Rajek. Sytuacja trzcianeckiego Szpitala na mapie Wielkopolski jaśnieje i to 
też tu należy podkreślić. Pewnie nie bez wyzwań i problemów, ale też nie mówił tego dlatego, że dzisiaj  
na Sesji są dwa szpitale, dwie różne jednostki. Tego się nie da do końca i na pewno się nie da porównać ich 
historii. Z czego to wynika? Tutaj należałoby tą historię przytoczyć, ale nie to miejsce żeby to wszystko 
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prezentować, więc chciał powiedzieć tak, że ta ocena nie może być tak wprost. Wysiłek jednego i drugiego 
szpitala trzeba tutaj bardzo mocno podkreślić. To nie tak, że się dzieje coś, że ktoś bardzo, bardzo 
zaniedbał. Wręcz przeciwnie, tu jest ogrom pracy wykonanej, ale warunki zewnętrzne mają ogromny 
wpływ na funkcjonowanie tych dwóch jednostek. Historia, która się zadziała też ten wpływ ma. Mamy 
wynik dodatni, też należy go podkreślić, pokazać. Na pewno czynnik kosztowy też w Szpitalu trzcianeckim 
jest duży.  

 Radny Feliks Łaszcz. To, że kontrakty, wysokość kontraktu ustalana jest troszkę jak z kapelusza, to 
wszystkie szpitale wiedzą, dyrektorzy wiedzą i radni też. Po co to jest robione? Gdyby to było inaczej, 
robione, bardziej realnie albo zaniżone, to szpitale wykonywałby kontrakty, miałby nadróbkę, a za 
nadróbkę trzeba zapłacić dodatkowo.  Trzcianka za 2022 rok miała zapłacone za 60% nadróbek, było to 1,5 
czy  2 mln zł. Dokonując oceny szpitali opieramy się na wskaźnikach, a te wskaźniki są przedpotopowe. Na 
dzisiaj to jest kompletny idiotyzm, ocenianie tak tych szpitali. Jeszcze raz, jeśli ktoś wyznacza, bez 
uzgodnienia ze szpitalami, kwotę kontraktu, to później mamy do czynienia z czymś takim, że Trzcianka nie 
wykonała kontraktu. Jat to brzmi? W roku 2022 Trzcianka wykonała kontrakt, za nadróbki dostała 60% 
wynagrodzenia ale 40% z tego i tak jest w plecy. I tak trzeba na to patrzeć.  

Radny Marek Tchórzka – pytanie do Pana Starosty. Od dłuższego czasu są prowadzone działania 
odnośnie kardiologii inwazyjnej, która miałaby powstać jako oddział w Szpitalu w Trzciance. Jak Pan 
Starosta widzi perspektywę powstania tego oddziału? 

Starosta Grzegorz Bogacz odpowiedział, że wie, iż były takie starania poprzedniego Zarządu 
Powiatu, Pana Starosty i Pana Wicestarosty. Byli oni na spotkaniu z Narodowym Funduszem Zdrowia   
w Poznaniu. Te działania nie zakończyły się sukcesem. Zakładamy, że przy zmianie dyrektora NFZ   
w Poznaniu, jaka nastąpiła, być może sprawa będzie miała inny przebieg. Odbyło się w tej sprawie 
spotkanie z osobą pełniącą obowiązki dyrektora w Szpitalu jak również z lekarzami kardiologami   
i wspólnie z Wicestarostą, podobnie jak poprzedni Zarząd, planują spotkanie z NFZ, aby przekonywać ich, 
że ten oddział powinien powstać, ponieważ jeśli chodzi o kadrę to taka jest. Infrastruktura jest lub będzie 
w najbliższym czasie do tego przygotowana. Starosta ma świadomość, że dla mieszkańców naszego 
powiatu, ale nie tylko powiatu, dla północnej Wielkopolski również, byłoby to bardzo ważne wydarzenie. 
Ważne dla wszystkich osób mających problemy właśnie sercowe, choroba wieńcowa byłaby pewnie lepiej 
inwazyjne leczona. Starosta zapewnił, że Zarząd dołoży wszelkich starań, żeby taka możliwość była.  

Radny Włodzimierz Ignasiński wyraził zadowolenie, że obecny Zarząd będzie kontynuował właśnie 
te działania w celu uruchomienia tego oddziału. Stwierdził, że mamy jedną rzecz w naszym powiecie, 
mamy coś czego nie mają inni. Mamy zespół lekarzy, nie jednego lekarza, nie ambicje, że chcemy mieć ten 
oddział, ale mamy zespół lekarzy, którzy chcą, mamy bardzo dobrych kardiologów, którzy chcą ze sobą 
współpracować. Natomiast patrzenie NFZ było do tej pory takie, że Szpitale powiatowe właściwie tym się 
nie zajmują, szczególnie jeśli jest 20 km bliżej Piła, ale Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki to nie tylko 
Trzcianka położona 20 km od Piły, tylko jest on o wiele bardziej rozległy. Tak, że tych argumentów za jest 
trochę. Radny życzył, aby nowemu Zarządowi udało się doprowadzić sprawę do końca.   

Radny Rajek zwrócił uwagę na to, że trzeba sobie też odpowiedzieć, czy ten potrzebny oddział, też 
od strony kosztowej i przychodowej będzie się wpinał w trzcianecki Szpital. Oczywiście dobro pacjenta   
z jednej strony i to jest jasne, ale żeby to  na, to co dzisiaj funkcjonuje, nie skutkowało źle. Oprócz potrzeb 
i możliwości potrzebna jest też dogłębna analiza późniejszego oddziaływania.  

Radny Szymon Szwed zauważył, że patrzymy na te placówki z tej perspektywy finansowej, ale też 
powinniśmy spojrzeć z perspektywy potrzeb mieszkańców, tych takich, które mogą się wydać nie aż tak 
globalne. W związku z tym zapytał i chciał w ten sposób podsunąć pomysł taki, czy nie warto w oparciu   
o te nasze szpitale powiatowe zagwarantować dostępu do lekarza medycyny sportu? Dzieci uprawiające 
chociażby piłkę nożną są zobligowane żeby raz na 6 miesięcy i na 12 miesięcy wykonywać określone 
badania. Z perspektywy Klubu Sportowego w Lubaszu, ale i w samym mieście Czarnkowie jest kilkaset 
dzieci, które takie badania co pół roku muszą mieć wykonane. Czy tego typu kierunek nie byłby też dobrą   
alternatywą dla zapewnienia potrzeb mieszkańców? Na dzisiaj jest tak, że są to badania odpłatne, lekarze 
rodzinni zlecają część badań np. EKG, ale decyzję o zdolności do uprawiania aktywności fizycznej 
podejmuje lekarz medycyny sportowej.  
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Główna Księgowej Szpitala odpowiedziała, że nie będzie zabierała głosu w tej sprawie dlatego, że 
kompletnie nie ma rozeznania, jakie są wymagania odnośnie lekarza, wykonywanych badań, jakie 
musiałoby być zaplecze zarówno kadrowe jak i sprzętowe. To co wspomniał radny, badanie EKG to jak 
najbardziej, ale naprawdę trudno jej się tutaj wypowiedzieć w 100% jak ten temat można byłoby załatwić  
i czy na poziomie powiatu można byłoby to załatwić.  

 Radny Marek Kordek. Od 20 lat jest w sporcie, tak naprawdę od 20 lat musi prowadzić badania 
dzieci właśnie jeśli chodzi o sport. Ale okazuje się, że od 2010 roku jest przepis wynikający z ustawy, który 
dostał od Sekretarza Polskiego Związku Kajakowego, że lekarz rodzinny ma prawo dopuścić dziecko do 
uprawiania sportu. Radny jako trener czasami przy tych najmłodszych dzieciach, które dopiero zaczynają, 
które nie otrzymują potężnych odciążeń sportowych, korzysta z lekarza rodzinnego. W tych 
elektronicznych systemach zgłoszeń jest to odczytywane jako dopuszczenie do uprawiania sportu, również 
gdy zaświadczenie jest od lekarza rodzinnego. Wie, że lekarze rodzinni nie chętnie do tego podchodzą, ale 
to jest inna sprawa. Przez kilkanaście lat korzystano z usług lekarza sportowego z Centralnego Ośrodka 
Sportu w Wałczu, który jednak zrezygnował ze współpracy. W tej chwili lekarz w Ośrodku w Wałczu zjawia 
się raz w miesiącu i robi to hurtem. Jedyny lekarz, z którego teraz korzysta, to Pani lekarz sportowy  
 z uprawnieniami w Wieleniu. Jest bardzo źle w tej sytuacji.  

Radny Adam Prankiewicz korzystając z tego, że na sali jest telewizja, że obrady z sesji są 
transmitowane i oglądają je mieszkańcy skierował pytanie do Starosty. Cieszy bardzo kondycja szpitala 
trzcianeckiego już od wielu lat i należą się tu gratulacje, jednak zapytać należy jaki jest obecnie status 
dyrektora Szpitala Powiatowego w Trzciance? 

Starosta Grzegorz Bogacz odpowiedział, że jeżeli chodzi o status Pana Dyrektora, który pełnił 
swoje obowiązki do listopada ubiegłego roku, decyzją Sądu Izby Lekarskiej Pan doktor Szymajda nie może 
wykonywać obowiązków dyrektora Szpitala, jak również nie może pełnić funkcji lekarza. Ta sprawa będzie 
jak najszybciej rozstrzygnięta. Starosta odpowiedział, że jego wiedza na dzień dzisiejszy jest taka, że Pan 
Dyrektor Szymajda do wczoraj był na urlopie. Nie ma jeszcze informacji jak jego sytuacja wygląda w dniu 
dzisiejszym. Zapewnił jednak Szanowną Radę, że sprawa Dyrektora Szpitala w Trzciance będzie jak 
najszybciej rozwiązana, tak aby ten szpital mógł dobrze funkcjonować, tak jak funkcjonował do tej pory.  

Radny Feliks Łaszcz potwierdził słowa Starosty. Dopowiedział jednak, że dla pacjenta i dla Szpitala 
trzcianeckiego, to co mówi tutaj Starosta nie ma znaczenia. Status prawny Dyrektora Szymajdy - w tej 
chwili jest zwieszony na rok praktycznie i w wykonywaniu zawodu lekarza jak i pełnienia funkcji Dyrektora. 
Jest to jasne, ale to nie ma najmniejszego znaczenia. Czasami szukamy sensacji tam gdzie jej nie ma. Jest 
zawieszony, nie wykonuje zawodu i nie pełni funkcji Dyrektora. Dyrektorem jest na dzisiaj, pełni funkcję 
dyrektora zastępca do spraw medycznych. To jest wszystko. Okaże się co będzie, postępowania są 
cywilne, postępowania są sądowe, okaże się co z nich wyniknie.  

Starosta Grzegorz Bogacz zapewnił Radę, że Zarząd w możliwie jak najszybszym czasie rozwiąże 
sytuację jeżeli chodzi o zarządzanie Szpitalem w Trzciance, żeby zarządzanie było stabilne, żeby również 
to, co myślimy, być może o tym oddziale kardiologicznym, który w przyszłości ma powstać, musi być 
pewne, kompetentne kierownictwo tego Szpitala.  

Radny Adam Prankiewicz – w odpowiedzi do radnego Łaszcza – może mieszkańców w Czarnkowie 
to nie interesuje, ale sam mieszka w Trzciance od 42 lat i zapewnił, że jest to temat dość głośny. Pan 
Dyrektor przez ostatnie swoje wybryki trzcianeckie jest bardzo, można powiedzieć, że jest celebrytą   
w Trzciance. Więc jeżeli chodzi o te tematy, czy to interesuje mieszkańców Trzcianki, to radny zapewnił, że 
tak.  

Radny Feliks Łaszcz ad vocem – jest Pan radnym powiatowym. Szpital trzcianecki świadczy usługi 
nie tylko dla Trzcianki, ale dla całego powiatu i poza powiatem. Musi się Pan radny do tego przyzwyczaić.  

Radna Lucyna Nawrot zapytała, czy Pan Dyrektor, skoro wyrok zapadł w ubiegłym roku, przez cały 
ten czas otrzymywał wynagrodzenie, czy było to zawieszenie czy przebywał na zasiłku chorobowym? 

 Radny Łaszcz odpowiedział, że wszelkie sprawy związane z wynagrodzeniem regulują 
odpowiednie przepisy. To nie jest tak, że Zarząd Powiatu, Starosta obecny, czy były, sobie sami coś ustalili, 
albo dyrekcja szpitala, to regulują przepisy. Jeśli był na urlopie to obowiązują przepisy urlopowe, jeśli był 
na zwolnieniu zdrowotnym, no to regulują inne przepisy. Radny zapewnił radną, że w tej mierze dokonano 
wszelkich starań aby wynagrodzenie Dyrektora Szymajdy było zgodne z prawem. Jeśli radną to bliżej 
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interesuje, to musi się zwrócić do dyrekcji Szpitala, do kadrowej i do obecnej na dzisiejszej Sesji głównej 
księgowej, które przekażą szczegółowe informacje. Radny, takowych danych, co do złotówki nie posiadał. 

 Radna Lucyna Nawrot  odpowiedziała, że nie omieszka się zwrócić, 4 a nawet 5 miesięcy 
wynagrodzenie było wypłacane.  

Radny Janusz Rajek dodał, że nie wie czy to będzie bardzo ważne, ale jednak pewien szczegół ma 
znaczenie. To znaczy podano wyrok Sądu Lekarskiego, co do wykonywania zawodu i ten wyrok zapadł, 
czyli wyrok branżowy. To nie jest wyrok sądu powszechnego, więc kwestia oddzielenia wykonywania 
zawodu, bo to jest jedna sprawa, a dyrektorowanie to druga sprawa. Wyrok sądu powszechnego nie 
zapadł, nie zapadł wyrok, który z funkcji dyrektora zdejmował Pana Szymajdę.  

Radny Włodzimierz Ignasiński zapytał, w jakim punkcie sesji jesteśmy w dzisiejszych obradach, bo 
wydaje mu się, że zeszliśmy z tematu. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że  w punkcie  sprawozdanie o przychodach, kosztach   
i wyniku finansowym Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance, czyli sprawy trzcianeckie.  

Radny Włodzimierz Ignasiński podziękował za odpowiedź. 

Radny Zbigniew Maćkowiak stwierdził, że dziwi go, że mówi się, że dla pacjentów, czy to   
w Trzciance, czy w całym powiecie to, kto jest dyrektorem, to nie ma najmniejszego znaczenia. 
Polaryzowanie załogi będącej w części za, będącej w części przeciw dyrektorowi, którego nie ma, który 
jest, jest jakiś inny, na pewno nie jest dobrym, pozytywnym, wpływającym czynnikiem na prace całego 
zespołu, kilkusetosobowego w Szpitalu w Trzciance. Czy wszyscy myślą, że mieszkańcy Trzcianki tak, jak 
powiedział Pan Adam Prankiewicz nie patrzą na ten Szpital pod kątem czy tam jest wszystko w porządku, 
czy tam się wszystko dzieje zgodnie z prawem? Polaryzacja, czyli dzielenie zakładu, dzielenie Szpitala, 
dzielenie załogi na połowę będącą za kimś czy za kimś innym jest negatywnym zjawiskiem i na pewno nie 
ma dobrego wpływu na pracę całego zespołu.  

Radny Włodzimierz Ignasiński wyjaśnił, że zadał to pytanie o porządek obrad z jednego powodu. 
Czy my zawsze musimy, tam gdzie jest znakomita sytuacja, sytuacja Szpitala Powiatowego w Trzciance, 
szukać w tym momencie czegoś, co opinii publicznej pokaże jakieś negatywne strony. Radnego boli to tym 
bardziej, że takie działania podejmują radni z Trzcianki. Czy rzeczywiście sprawa personalna przy tym 
wyniku Szpitala, personalna sprawa, nie twierdzi, że ważna, ale czy ona rzeczywiście w tym punkcie ma 
przysłonić niewątpliwy sukces tego Szpitala. Temu się po prostu dziwi, że można się pochwalić sukcesem, 
że coś dobrego się dzieje, to trzeba coś tam zamieszać, żeby pokazać inną rzeczywistość.  

Radny Zbigniew Maćkowiak odpowiedział, że nikt tutaj z Trzcianki, czy ktokolwiek inny z członków 
Rady nie chciał deprecjonować pozycji tego Szpitala i tylko to, co robimy w tej sprawie w tej chwili, to co 
Pan Starosta był uprzejmy powiedzieć o uregulowaniu tej sprawy, wyprostowaniu tej sprawy, tylko po to, 
żeby przygotować podwaliny, żeby ten Szpital był jeszcze lepszy.  

 Więcej pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 W związku z tym przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance za 2023 rok. Zapytał, kto 
jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 21 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr II/10/2024  w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Szpitala 
Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance za 2023 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu. 
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Ad.7 

Ocena sytuacji Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance w oparciu o analizę raportu                        
o sytuacji ekonomiczno-finansowej jednostki oraz podjęcie uchwały w tej sprawie. 

 Głos zabrała Naczelnik Wydziału Zdrowia i Współpracy Społecznej Pani Anna Bielejewska-
Bugajewska, wyjaśniając, że zgodnie z art. 53 ustawy o działalność leczniczej podmiot tworzący dla 
Szpitala, którym jest Rada Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego dokonuje oceny sytuacji ekonomiczno-
finansowej tego Szpitala. Analizowane obszary sytuacji ekonomiczno-finansowej, to obszar: zyskowności, 
płynności, efektywności oraz zadłużenia.  
Zgodnie z Raportem, poszczególne wskaźniki i przypisane im oceny punktowe dla Szpitala Powiatowego   
w Trzciance za 2023 rok wynoszą odpowiednio: 

1) wskaźniki zyskowności uzyskały ocenę 13 pkt na 15 pkt maksymalnej oceny punktowej,  
2) wskaźniki płynności uzyskały ocenę 16 pkt na 25 pkt maksymalnej oceny punktowej,  
3) wskaźniki efektywności uzyskały ocenę 10 pkt na 10 pkt maksymalnej oceny punktowej,  
4) wskaźniki zadłużenia uzyskały ocenę 14 pkt na 20 pkt maksymalnej oceny punktowej. 

Maksymalna ocena punktowa wskaźników ekonomiczno-finansowych wynikająca z rozporządzenia 
Ministra Zdrowia z dnia 12 kwietnia 2017 r. wynosi 70 punktów. 

Łączna ocena punktowa za rok 2023 uzyskana przez Szpital Powiatowy im. Jana Pawła II 
w Trzciance wynosi 53 punktów, co stanowi 76 % maksymalnej liczby punktów możliwych do uzyskania   
i jest to wzrost względem roku poprzedniego o 17 punktów. 
Wskaźniki Szpitala Powiatowego w Trzciance za rok 2023 kształtują się następująco: 

1. Wskaźniki zyskowności: 
Wszystkie wskaźniki zyskowności uległy znaczącej poprawie w porównaniu do roku ubiegłego, co jest 
wynikiem osiągniętego zysku w kwocie 2.131.255,58 zł. Wygenerowany zysk jest skutkiem wzrostu  
przychodów ze sprzedaży o kwotę 12,7 mln oraz mniejszego niż przychodów wzrostu kosztów o kwotę 9,7 
mln.  

2. Wskaźniki płynności: 
Wskaźniki płynności w Szpitalu osiągnęły zdecydowanie lepsze wartości w porównaniu do roku ubiegłego. 
Wskaźnik bieżącej płynności w roku 2023 ukształtował się na poziomie 1,07, co oznacza, że aktywa 
obrotowe pokrywają zobowiązania bieżące w 107%, a najbardziej płynne aktywa w 99%. 3  

3. Wskaźniki efektywności: 
Wskaźnik rotacji należności osiągnął wartość 18 dni, co oznacza, że średnio po tym okresie należności 
Szpitala były uregulowane. Wartość tego wskaźnika uległa poprawie w stosunku do roku ubiegłego 22 dni. 
Natomiast wskaźnik rotacji zobowiązań wskazuje, że Szpital regulował swoje zobowiązania średnio po 12 
dniach. Tegoroczne wartości wskaźników efektywności potwierdzają, że Szpital nie miał problemów   
z płynnością. 

3. Wskaźniki zadłużenia: 
Wskaźnik zadłużenia aktywów oraz wskaźnik wypłacalności potwierdzają, że sytuacja finansowa szpitala 
jest stabilna, oba wskaźniki osiągnęły wartości zbliżone do zeszłorocznych.  

Prognoza sytuacji ekonomiczno – finansowej Szpitala szacuje uzyskanie: w 2024 r.– 34 pkt, 
w 2025 – 30 pkt, w 2026 - 30 pkt. Prognoza na rok 2024 zakłada zwiększenie przychodów ze sprzedaży o 
około 2 mln zł przy jednoczesnym wzroście kosztów działalności operacyjnej w sumie o ponad 6,4 mln zł, 
czego rezultatem będzie poniesienie znaczącej straty na poziomie około 2,5 mln zł. W kolejnych latach 
2025 i 2026 Szpital prognozuje, że sytuacja będzie trudna. W roku 2025 zakłada się, że przychody ze 
sprzedaży oraz koszty działalności operacyjnej wzrosną o ok 9 mln, przez co Szpital osiągnie stratę na 
poziomie ok 2 mln. Natomiast prognoza na rok 2026 zakłada już większy przyrost kosztów działalności 
operacyjnej niż przychodów ze sprzedaży, co spowoduje wygenerowanie straty już na poziomie 3,2 mln. 
Prognozowane wskaźniki zyskowności na lata 2024-2026 nie będą osiągały zadowalających wartości ze 
względu na planowane straty w tych latach. W obszarze płynności planuje się, że sytuacja będzie dość 
stabilna.  

W związku z powyższym tak ukształtowane wskaźniki obrazują ogólną sytuację jednostki   
i pozwalają na dokonanie pozytywnej oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego   
w Trzciance.  
 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie? 
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 Pytań nie zgłoszono.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance za 2023 rok. Zapytał, kto jest 
za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 21 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr II/11/2024  w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego im. Jana 
Pawła II w Trzciance za 2023 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Ad.8 

Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-2036, 

 Przewodniczący Rady prosił Skarbnika Powiatu o przedłożenie propozycji zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2024-2036.  

 Przedłożona przez Panią Skarbnik propozycja zmian WPF – stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Pytań nie zgłoszono, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2024-2036. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr II/12/2024  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2024-2036 została podjęta i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

b) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok, 

 Przewodniczący Rady prosił Skarbnika Powiatu o przedłożenie propozycji zmian uchwały 
budżetowej powiatu na 2024 rok. 

Przedłożona przez Panią Skarbnik propozycja zmian uchwały budżetowej – stanowi załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Pytań nie zgłoszono, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok. Zapytał, kto jest za, kto jest 
przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   1 głos wstrzymujący. 
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Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr II/13/2024  w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok została podjęta   
i stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

c) upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady Powiatu, 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia 
Wiceprzewodniczących Rady Powiatu, w której upoważnia się Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu - 
Adama Prankiewicza, a w razie jego nieobecności Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu - Marka Kordka 
do wystawiania polecenia wyjazdu służbowego dla Przewodniczącego Rady Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania co do projektu uchwały? 

 Pytań nie zgłoszono.   

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady Powiatu. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto 
się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr II/14/2024  w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady Powiatu została podjęta   
 i stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

d) ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego,   

 Przewodniczący Rady przedstawił proponowany skład osobowy Komisji Stałych Rady Powiatu 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 
1. Komisja Rewizyjna: 

1) Lucyna Nawrot - Zastępca Przewodniczącego Komisji; 
2) Tobiasz Dolny, 
3) Ewa Kozłowicz. 

2. Komisja Budżetowo-Gospodarcza:  
1) Marek Helak, 
2) Irena Jerzyk, 
3) Feliks Łaszcz, 
4) Waldemar Pawłowski, 
5) Adam Prankiewicz, 
6) Janusz Rajek, 
7) Marek Tchórzka. 

3. Komisja Oświaty, Kultury i Sportu: 
1) Tobiasz Dolny, 
2) Włodzimierz Ignasiński, 
3) Marek Kordek, 
4) Małgorzata Stróżyńska, 
5) Szymon Szwed, 
6) Marek Tchórzka, 
7) Katarzyna Waśko. 

4. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych:  
1) Irena Jerzyk, 
2) Lucyna Nawrot, 
3) Janusz Rajek, 
4) Marek Tchórzka. 
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5. Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa:         
1) Marek Kordek, 
2) Feliks Łaszcz, 
3) Waldemar Pawłowski, 
4) Adam Prankiewicz, 
5) Małgorzata Stróżyńska, 
6) Szymon Szwed, 

6. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji:   
1) Ewa Kozłowicz - Zastępca Przewodniczącego Komisji; 
2) Włodzimierz Ignasiński. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, co do projektu uchwały? 

 Pytań nie zgłoszono.   

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 
Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 21 radnych: 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr II/15/2024 w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady Powiatu 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego została podjęta  i stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Ad.9 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami. 

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między I a II Sesją Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

Starosta Grzegorz Bogacz uzupełnił informację pisemną o posiedzenie Zarządu Powiatu, które 
miało miejsce w dniu 22 maja 2024 r. 

  Zarząd zajmował się sprawozdaniami, które dzisiaj były w porządku Sesji, zajmował się również 
propozycją zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu i propozycją zmian do budżetu powiatu 
na 2024 rok, które proponowała na Sesji Pani Skarbnik.  
  Zarząd zajmował się inwestycjami, które są realizowane przez Zarząd Dróg Powiatowych. Tych 
aktywności inwestycji mamy sporo, bo jest ich 15. Stopień ich zaawansowania jest bardzo różny. Część 
inwestycji realizowana jest od 2023 roku, część będzie realizowana w przyszłym roku. Największa 
inwestycja finansowa, która jest obecnie realizowana i stopień zaawansowania jest największy, dotyczy 
gminy Połajewo. To inwestycja na 11 mln zł Młynkowo-Tarnówko. Starosta dopowiedział, że  wspólnie z 
Wicestarostą byli na tej drodze, obejrzeli stopień zaawansowania inwestycji. Był tam również Pan radny 
Janusz Rajek. Inwestycja ma zostać zakończona w miesiącu wrześniu 2024 r. i wydaje się,  że tak się stanie.  
Są pisma od wykonawcy odnośnie pewnego zwiększenia budżetu ale tu Zarząd takiej decyzji oczywiście 
jeszcze nie podjął. Będzie to analizował.  
  Omawiano również punkt dotyczący, zdaniem Starosty, ciekawego wydarzenia, które będzie 
miało miejsce w Zespole Szkół w Trzciance. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu przyznał Powiatowi, w drodze konkursu, dofinansowanie na realizację 
przedsięwzięcia pn.: „Wspieranie rozwoju terenowej infrastruktury edukacyjnej na terenie Zespołu Szkół 
w Trzciance”. Projekt będzie realizowany na terenie tej szkoły. Głównym celem jest kształtowanie postaw, 
zachowań i działań proekologicznych społeczności lokalnej poprzez wykorzystanie zasobów Zespołu Szkół 
w Trzciance. W ramach projektu powstanie ogólnodostępna baza dydaktyczno-edukacyjna na terenie 
Zespołu Szkół, składająca się z ogródka meteorologicznego, wiaty edukacyjnej, wieloletniej łąki kwietnej, 
ścieżki edukacyjnej, edukacyjnego kosza do segregacji śmieci, budek lęgowych dla różnej kategorii 
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ptaków, domków dla owadów oraz domków dla nietoperzy. Zamontowane zostaną również: ekran LED   
z czujnikami PM10 i PM2.5, lampa solarna z panelem słonecznym i pojemniki na wodę odpadową z tablicą 
informacyjną dot. zbierania wody deszczowej i odnawialnych źródeł energii. Dzięki wyposażeniu ogrodu 
meteo w urządzenia pomiarowo–badawcze, uczniowie ZST, a także uczniowie innych szkół powiatu 
czarnkowsko1trzcianeckiego będą mieli możliwość prowadzenia wielu badań ekologicznych metodą 
projektów edukacyjnych. Natomiast mieszkańcy Trzcianki będą mogli codziennie sprawdzać stopień 
zanieczyszczenia powietrza pyłami. Dzięki stworzonej stacji badawczej, uczniowie szkół Powiatu oraz 
mieszkańcy Powiatu będą poznawać i dostrzegać wartość środowiska przyrodniczego oraz jego 
eksplorację przez człowieka. Ta inwestycja będzie kosztowała 203 tys. zł, z tego 150 tys. zł Powiat pozyskał 
ze środków zewnętrznych. Starosta pogratulował autorom projektu i cieszy go to, że takie 
przedsięwzięcie, że taka inwestycja będzie zrealizowana.  

Przewodniczący Rady podziękował Staroście za złożoną  informację. Następnie zapytał, czy ktoś   
z radnych ma pytania do Pana Starosty, dotyczące informacji pisemnej z pracy Zarządu, jak i też tej 
dzisiejszej? 

Radna Ewa Kozłowicz zapytała, w jaki sposób została rozwiązana sprawa skrzyżowania   
w Śmieszkowie, gdzie ostatnio doszło do śmiertelnego wypadku? 

Starosta Bogacz odpowiedział, że doszło do spotkania z Zarządem Dróg Powiatowych i na tym 
skrzyżowaniu z jednej i z drugiej strony będą postawione pasy wyniesione, które teoretycznie mają 
spowodować, że będzie zmniejszenie prędkości przez użytkowników tej drogi. Starosta dodał, że nie 
wiedział, o które miejsce chodzi, ale gdy na to skrzyżowanie pojechał, to okazuje się, że tam dosyć często 
przejeżdża i miał to szczęście, że nikt na niego nie wjechał. Zdaniem Starosty jest tam właściwe 
oznakowanie i tylko niefrasobliwość kierowców powodowała, że te sytuacje się zdarzały. Natomiast nie 
można tu obwiniać absolutnie Zarządu Dróg Powiatowych, bo to wszystko było zgodnie z prawem 
zorganizowane. Jest to nieodpowiedzialność kierowców. 

Radny Łaszcz potwierdził słowa Starosty. U nas obowiązuje zasada, wszyscy są winni, natomiast 
nie mordercy, którzy samochodami jeżdżą. Proszę zwrócić uwagę jak tam jeżdżą . kaptur na głowie, 
telefon w garści i stówa na liczniku, gdzie są światła STOP, światła migające, które bez przerwy się 
zapalają. Nikt tego nie przestrzega. W Śmieszkowie, w mieście jak i na terenie gminy, padają pytania co 
zrobił Powiat, że nie zabezpieczył tego skrzyżowania. Jeśli rozmawia się z mieszkańcami Śmieszkowa, to 
mówią o światłach, ale czy te światła STOP migające różnią się czymś od światła czerwonego? Nie, bo i tak 
pojadą. Jedynie mogą pomóc, to o czym mówił Starosta, cośmy sobie wcześniej ustalali, te wyniesione 
garby na poprzek jezdni. Jak ktoś pojedzie, rozbije karoserie albo podwozie samochodu, to jedynie to go 
zatrzyma i to z dużym wyprzedzeniem, jeszcze przed skrzyżowaniem. Ludzie jeżdżą bezmyślnie, mają 
gdzieś jakiekolwiek przepisy.  

Starosta Bogacz dopowiedział, że nie zawsze z Panem Starostą Łaszczem się zgadzał, ale w tym 
względzie się zgada. Powiat musi wydać z budżetu kolejne pieniądze, gdzie oznakowanie jest dobre. 
Policja, nie sposobność aby tam codziennie była, ale bywała często. Więc jest to tyko wina użytkowników 
drogi i nieodpowiedzialnych kierowców. Jednak mając na uwadze to, że był tam wypadek śmiertelny, że są 
tam częste kolizje, to na te dodatkowe zabezpieczenia się zdecydowano.  

Radna Irena Jerzyk zabrała głos w tej samej sprawie. Przygotowała interpelację dotyczącą 
skrzyżowania w Śmieszkowie, ale widzi, że rzecz została prawie załatwiona. Docierały do radnej głosy 
ludzi, którzy tamtędy się poruszają i dlatego przygotowała interpelację. Sama tam przejeżdża i raz   
o niemal została potrącona przez szaleńca, który zignorował znak STOP. Potwierdziła, że tam jest 
oczywiście prawidłowe oznakowane, ale jako, że tam dochodziło do tych kolizji i niestety ostatnio do 
śmiertelnego wypadku, gdzie śmierć poniosła osoba prawidłowo się poruszająca po chodniku, to właśnie 
w tej sprawie chciała zabrać głos, bo do tego zobowiązali ją mieszkańcy. Rozumie, że będą tam 
postawione progi zwalniające i to bardzo dobrze. 

 Radny Marek Tchórzka zabrał głos w zakresie zawansowania prac realizowanych na drogach,   
o czym w swojej wypowiedzi wyżej mówił Pan Starosta. Radny wszedł na platformę zakupową ZDP  
i zauważył, że dobyły się dwa przetargi na projekt ścieżki rowerowej pomiędzy Drawskim Młynem   
a Pęckowem. Obydwa przetargi rozstrzygnęły się negatywnie z powodu braku osoby zainteresowanej 
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wykonaniem zadania. Tak się zastanawia, czy z powodu kwoty jaka tam jest nie warto byłby zlecić tutaj 
zapytania ofertowego, żeby łatwiej znaleźć wykonawcę tego zadania.  

Starosta Bogacz odpowiedział, że w tej sprawie rozmawiano z dyrektorem Zarządu Dróg 
Powiatowych i będą się starali jak najszybciej to rozwiązać, żeby to przedsięwzięcie zrealizować. Starosta 
dopowiedział, że w najbliższym czasie przeprowadzony zostanie audyt w ZDP w Czarnkowie.  

Więcej pytań nie zgłoszono, przechodząc do kolejnego punktu obrad.  

Ad.10 

Interpelacje radnych.  

 Przewodniczący Rady wyjaśnił, że radni składają interpelacje na piśmie do Przewodniczącego Rady 
Powiatu na Sesji lub w okresie między Sesjami, który przekazuje je niezwłocznie Staroście. Interpelacje 
składane na Sesji stanowią załączniki do protokołu z Sesji. Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych 
chciałby złożyć interpelację? 

Radna Irena Jerzyk złożyła interpelacje w sprawie poprawy bezpieczeństwa na  skrzyżowaniu ulic 
Szkolnej i Wiejskiej w Śmieszkowie. 

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  

Radny Janusz Rajek złożył interpelacje w sprawie przeprojektowania przyłącza zrzutu wody 
deszczowej w nowo budowanej magistrali w m. Młynkowo, w związku z realizacją inwestycji drogowej 
Młynkowo-Tarnówko.  

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  

 Radny Szymon Szwed poinformował radnych, że na ostatnim posiedzeniu Rada Gminy Lubasz 
udzieliła pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko-Trzcianeckiemu na realizację dwóch przedsięwzięć: 
przebudowy drogi powiatowej w m. Sławno oraz przebudowy drogi powiatowej w m. Krucz. Idąc za 
głosem mieszkańców zwrócił uwagę dla Zarządu Powiatu i dla Pana Starosty na drogę powiatową   
w Bzowie. Radny zapytał, na jakich etapach są te trzy sprawy. Dopowiedział, że jest wsparcie ze strony 
Gminy Lubasz.  

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  

Ad.11 

Wolne głosy i zapytania radnych. 

 Przewodniczący Rady wyjaśnił, że również w tym przypadku radny składa zapytania lub wnioski na 
piśmie. Zapytanie składa się w sprawach dotyczących aktualnych problemów powiatu, a także w celu 
uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym sprawy. Zapytanie powinno zawierać krótkie 
przedstawienie stanu faktycznego będącego jego przedmiotem oraz wynikające z niego pytania. 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie, czy radni mają inne wolne 
głosy i zapytania? 

 Głos zabrał radny Janusz Rajek dodając kilka słów komentarza dotyczącego szpitali. Odniósł 
wrażenie, po dzisiejszych dyskusjach na temat szpitali, że w jednym jest lukratywnie, a w drugim koniec 
świata. Nie chciałby żeby takie wrażenie gdzieś tam dla mieszkańców pozostało. Uważa, że należy 
podkreślić, że jeden i drugi szpital, a patrząc na Czarnków, bo tam mamy większy dylemat, nie jest   
w sytuacji beznadziejnej, jest w sytuacji, w której naprawdę jest stabilnie. Powiat nad tym czuwał i czuwać 
będzie. Przebudowa szpitala ma swoje trudy. Należy przypomnieć wiele lat starań kolejnych kadencji Rad, 
które ten szpital w danych warunkach ekonomicznych i takich jak przyszło, jak widzimy temat choćby 
pandemii, odpowiadało za to, żeby to zabezpieczenie zdrowotne dla naszych mieszkańców było. Prace 
będą postępowały ale te szpitale, co by nie było, z trudami, ale będą funkcjonowały dobrze i stabilnie. Był 
to wolny głos podsumowania, nie zakończony pytaniem. 

Radny Łaszcz odniósł się do wypowiedzi radnego Rajka. Sytuacja Szpitala w Czarnkowie, im więcej 
będziemy tak opowiadać, tym bardziej będzie tragiczna. Należy liczyć w ten sposób  Szpital w Czarnkowie, 
7 mln do tyłu, 3,5 mln amortyzacja i wydatki pieniądze własne, zostaje niejako 2 mln zł deficytu takiego 
właściwego. Tym się kończy i z tego trzeba wyjść, nic więcej.  

Radna Lucyna Nawrot zabrała głos odnośnie zmiany wprowadzonej do budżetu na dzisiejszej Sesji 
dotyczącej środków na program korekcyjno-edukacyjny dla sprawców przemocy. Wyjaśniła, że to nie jest 
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program do wymiany informacji między Urzędem Wojewódzkim, to jest program na prowadzenie 
programu korekcyjnego dla sprawców, który planuje się realizować w PCPR. Radna wnioskowała, aby ten 
program odbywał się w PCPR w Trzciance, a nie tutaj w Czarnkowie, bo takie głosy spływają do ośrodków 
pomocy społecznej, że ma to się zmienić. Niestety końcówka powiatu czyli gm. Wieleń, gm. Krzyż Wlkp.   
i gm. Drawsko  będzie miała problem żeby dojechać do Czarnkowa. Radna wnioskowa więc o to, żeby 
jednak było tak jak wcześniej ustalano, żeby to się odbywało w Trzciance.   

Ad.12 

Sprawy różne. 

 Głos zabrał Pan Marek Kordek korzystając z okazji, że może się wypowiedzieć poinformował 
radnych, że w mamy pierwszego w historii w Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim olimpijczyka, 
mieszkańca Stradunia gm. Trzcianka. Jest to wychowanek Uczniowskiego Klubu Sportowego Copal, klubu 
szkolnego rejestrowanego w Starostwie Powiatowym. To jest 20 lat ciężkiej pracy m.in. radnego jak   
i trenerów. Radny dodał, że w tej chwili są już 4 sekcje sportowe.  

 Przewodniczący Rady podziękował za informację i pogratulował wyniku.  

Ad.13 

Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku II Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady 
o godz. 15.27. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 

Małgorzata Pompała          


